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Elkezdődtek a kinevezések a tanintézmények igazgatói és aligazgatói pozícióira. Kiderült, több
Hargita megyei iskola tantestülete ragaszkodik jelenlegi igazgatójához, ám ők nem
maradhatnak tisztségükben, ha nem sikerült a versenyvizsgájuk, vagy nem jelentkeztek arra.

  Törvény volt, csak módszertan nem
  

Görbe Péter főtanfelügyelőtől megtudtuk, a törvény mindig is előírta, hogy az igazgatói és
aligazgatói állást versenyvizsgával kell elfoglalniuk a tanároknak, ugyanakkor azt is, hogy
szükség esetén, amíg megszervezik a vizsgát, lehet ideiglenesen kinevezni tanárkollegákat
ezekbe a pozíciókba, viszont ezt legkésőbb az előző tanév zárásáig kell megtenni.

  

„Ennyi éven át egyik kormányzat sem intézkedett, hogy meglegyen a módszertana a
kinevezéseknek, idén jutott a minisztérium oda, hogy kidolgozza azt. Augusztus végén
érkezett a rendelet, és szeptember 12. és október 2. között jelentkezhettek az igazgatói
állásokat betölteni kívánó tanárok az ennek érdekében rendezett versenyvizsgára"– mondta a
főtanfelügyelő.

  

A részvételhez kritériumoknak kellett megfelelni. A jelentkezőknek a Hivatásos
Oktatásvezetők Országos Testületé
nek tagjainak kell lenniük. Ahhoz, hogy valaki tag legyen, legkevesebb el kell érnie a kettes
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fokozatot a minden évi kitűnő minősítés mellett, illetve rendelkeznie kell oktatásmenedzsment
mesterivel.

  

A rendelet szerint nem maradhat pozíciójában az, aki nem ment el a versenyvizsgára, vagy
nem sikerült teljesítenie azt. Nem tesz különbséget aközött, aki nem teljesítette a részvételhez
szükséges kritériumokat, vagy csak úgy döntött, nem vesz részt a vizsgán – magyarázta Görbe.

  

A szabály azt mondja, hogy azon iskolák posztjaira, amelyeknél az igazgatóság nem vett részt
a versenyvizsgán, az iskola tantestülete javaslatot tehet tanárkollégára, a tanfelügyelőség
vezetőségének a beleegyezésével a főtanfelügyelő kinevezheti azt a következő vizsgáig, de
nem később, mint a tanév végéig.

  

Ezek olyan személyek lehetnek, akik nem próbáltak versenyvizsgázni, avagy nem voltak
ezelőtt funkcióban . „Ötvenen felül volt megyeszinten az olyan
iskolák száma, amelyeknél nem volt az igazgató versenyvizsgázni, vagy nem sikerült neki, ezek
közül huszonhárom tantestület érvényes javaslatot tett. Volt, aki azt mondta, hogy legyen, aki
eddig volt, de a törvény, ha azt mondja, nem lehet, akkor se a tanfelügyelőség vezető tanácsa,
se én nem tudok, amit csinálni – mondta
Görbe.

  Városunkban is vannak problémás esetek
  

Bartolf Hedvig tanfelügyelő kérdésünkre elmondta, megyeszerte 27 olyan igazgató és 11
aligazgató van, akihez ragaszkodik a tantestülete, de nem vett részt a vizsgán, vagy nem
sikerült neki az. „Elég sok kellemetlenséggel jár, mert ha az iskola megszokott egy vezetőséget,
akkor szeretne vele legalább a tanév végéig vagy még tovább együtt dolgozni, de jelenleg csak
annyit tudunk, hogy ez így nem felel meg a módszertannak. Hogy a
módszertan milyen, nem szeretném kommentálni
" – mondta a volt főtanfelügyelő.

  

Székelyudvarhelyen a Móra Ferencz Általános Iskola és az Eötvös József Szakközépiskola a
problémásabb esetek közé tartoznak, hiszen mindkettő intézményigazgató és aligazgató nélkül
maradt. Nem sokkal jobb a helyzet a 
Benedek Elek Pedagógiai Líceum
ban sem, hiszen 
Bálint Mihály
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igazgató szintén nem jelent meg a versenyvizsgán.

  

Mindhárom oktatási intézményben tartottak olyan jellegű megbeszélést, ami a hogyan továbbr
ól szólt, de tudomásunk szerint változást nem szeretnének, a mostani igazgatókkal képzelik el a
folytatást.

  

Alternatívát dolgozott ki a Benedek Elek Pedagógiai Líceum tantestülete, létezik elképzelés arra
az esetre is, ha semmiképpen nem maradhatna Bálint Mihály az intézményvezető, de egyelőre
nem nyilvános annak a személynek a neve, akiben a tantestület megbízna az igazgatói
teendőket illetően. Kiválasztottak maguk közül egy személyt, aki – amennyiben minden kötél
szakad  és Bálint Mihály nem
folytathatja igazgatóként – ideiglenesen vezethetné az intézményt.

  

Az Eötvös József Szakközépiskolában gyakorlatilag ugyanez a helyzet, az ottani tantestület
szintén tartott ilyen jellegű megbeszélést és maguk közül kiválasztottak egy szintén „alternatív"
intézményvezetőt és annak helyettesét, de ragaszkodnak ahhoz, hogy a neveik egyelőre ne
kerüljenek nyilvánosságra. Mint ahogy ragaszkodnak a régi igazgatónőhöz, Trinfa Pálmához
is.

  

A Móra Ferenc Általános Iskolában is ugyanez volt a forgatókönyv, tudomásunk szerint szintén
tartott megbeszélést az ottani tantestület – az előző két iskolától eltérően azonban itt nem
választottak ideiglenes vezetőt, mert továbbra is a régi vezetőséget, Ferencz Viola igazgatót
és Tifán
Irén
aligazgatót szeretnék az intézmény élén látni.

  

Az aligazgatói állásokat illetően a Palló Imre Zene- és Képzőművészeti Szakközépiskola, illetve
a Tam
ási Áron Gimnázium
érintett, hiszen sem 
Jakab Zoltán
, sem 
Benczi Tibor
nem voltak a vizsgán, viszont mindkettőjükhöz ragaszkodik iskolája.
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Az ovisokat sem hagyják békén
  

A Csillagvár Napköziotthon tanévkezdéskor kinevezett igazgatója, Lukács Kinga sem volt
versenyvizsgázni, hiszen nem tagja a Hivatásos Oktatásvezetők Országos Testületének. „Hogy
ennek tagja légy, 
el kell végezned egy hatvankredites menedzsmentképzést
, amit meg is csináltam, viszont az augusztusi testületi kiírásra nem tudtam jelentkezni, most
lesz egy másik januárban, arra már fogok tudni" – magyarázta az igazgatónő, miért nem tudott
részt venni a vizsgán.

  

Megtudtuk tőle, a kollegái nyilatkozatot írtak a tanfelügyelőség részére, amelyben leírják,
ragaszkodnak Lukács Kingához, viszont amennyiben semmi esetre sem lesz kinevezhető, Gáll
Anna
, a napközi óvónője legyen az ideiglenes intézményvezető. „Ő, amikor aláírta a nyilatkozatot,
megjegyezte, csak abban az esetben vállalja, 
hogyha nem bírálják el megfelelően a nyilatkozatot
" – tette hozzá Lukács Kinga.

  

Görbe Péter azt is elmondta portálunknak, továbbították az intézmények pedagógusainak
kérését a minisztérium felé, sürgetve a megoldást. Ennek várják jelen pillanatban az elbírálását,
hiszen január 9-én megszűnik a jelenlegi igazgatók mandátuma.
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